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 باللغة العربية ملخص البحث: 

راسة دالعدوي بمكيروب الكلبسيلا الرئوية المقاومة للكاربابينيم أمر خطير علي الصحة العامة.  تهدف ال أن زيادة معدلات

الحالية الي القاء الضوء علي عوامل الضراوة بين بكتريا الكلبسيلا الرئوية المقاومة للكاربابينيم في مصر. أجريت الدراسة 

ساسية للمضادات الحيوية ، وفحص تكوين  البيوفيلم ، والتوصيف عزلة سريرية. تم إجراء اختبار الح 43باستخدام 

لجميع العزلات. بالإضافة إلى ذلك ، تم تحديد العلاقة  عوامل الضراوة والمرضالجزيئي لجينات المقاومة للكاربابينيم و

وامل المرض (. تمت دراسة الضراوة وعERIC-PCRsباستخدام تفاعلات سلسلة البلمرة ) CRKPالوراثية بين عزلات 

  من خلال أختبار البقاء على قيد الحياة بالأستعانة بنموذج جاليريا ميلونيلا في اختبار الجسم الحي.  CRKPلبكتريا  

ت المثبطة للعزلات ا(. تراوحت قيم الحد الأدنى للتركيز25/43٪  من العزلات )58مقاومة الكاربابينيم  بين ظهرت 

٪( لديها تشكيل بيوفيلم معتدل و  49عزلة ) 21ملغ / مل.  كشف أختبار بيوفيلم أن  128إلى  32المقاومة للكربابينيم من 

( من العزلات ، 9/43٪ ) 20.9في  BlaNDM-1بيوفيلم. تم التعرف على  جين لل٪( كانت منتجة قوية  25.5عزلة ) 11

بين  entB( و mrkD)  فيمبريا الثالث (. تم أكتشاف جينات النوع8/43٪ ) 18.5في  BlaOXA-48في حين لوحظ جين 

٪ من العزلات ،  37.2٪ و  44.2بين   iutAو  ybtS٪ من العزلات على التوالي.  تم اكتشاف جينات 62.8٪ و 72.1

.  CRKPصورة جينية بين عزلات  23وجود    ERIC-PCRعلى التوالي.  أظهر  أختبار تفاعلات سلسلة البلمرة  

أنتاجا للبيوفليم بشدة الضرواة  وفقًا لنموذج جاليريا ميلونيلا ، مما يشير إلى أهمية الأكثر  CRKPتميزت  بكتريا  لـ 

في مصر شديدة الضراوة ، وخاصة  CRKP . تشير هذه الدراسة إلى ظهورعزلاتCRKPالببوفليم كصفة ضراوة بين 

وإجراءات صارمة لمكافحة  فعالة فحص تأليا لوجود تلك الاكثر أنتاجا للبيوفيلم.   تشير هذا الدراسة الي الحاجة المستمرة

 العدوى. 

 

 باللغة الأنجليزية ملخص البحث: 

The increasing incidence of carbapenem-resistant Klebsiella pneumoniae (CRKP) strains is 

considered as a terrifying public health concern. This study target was to gain a further insight 

into the virulence traits of CRKP isolates in Egypt. The study was carried out by using 43 

clinical K. pneumoniae isolates. Antibiotic susceptibility testing, biofilm formation assay, and 

molecular characterization of carbapenemase and virulence genes were done for all isolates. In 

addition, the genotypic relationship between CRKP isolates was identified by using 

enterobacterial repetitive intergenic consensus-polymerase chain reactions (ERIC-PCRs). A 

Galleria mellonella survival assay was adopted for in vivo testing of virulence of the CRKP. 

Carbapenem resistance was exhibited among 58% (25/43) isolates. Minimum inhibitory 
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concentration values of carbapenem-resistant K. pneumoniae (CRKP) ranged from 32 to 128 

mg/mL. Biofilm assay has revealed that 21 isolates (49%) had moderate biofilm formation and 

11 isolates (25.5%) were strong biofilm producers. BlaNDM-1 was recognized in 20.9% (9/43) of 

the isolates, while blaOXA-48 was observed in 18.5% (8/43). Type 3 fimbriae (mrkD) and entB 

were addressed among 72.1% and 62.8% of K. pneumoniae isolates, respectively. The ybtS and 

iutA genes were detected among 44.2% and 37.2% of the isolates, respectively. ERIC-PCR 

showed 23 genetic profiles among CRKP isolates. CRKP biofilm producers were virulent 

according to the G. mellonella model, which indicates the importance of biofilm as a virulence 

trait among CRKP. This study indicates the emergence of CRKP with increased virulence traits, 

especially biofilm formation, in Egypt. This alarming report highlights the ongoing need for 

effective screening procedures and strict infection control measures. 
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